
 
 
 
 

 
 

«Stafettveksling»  
Avtroppende sokneprest Jostein Tegnér i ferd med å overlate stafettpinnen til vår nye sokneprest 

Bent Erik Arnesen. Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 
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Velkommen til årsmøte i 
Enebakk sokn 

 
 
 
Tid: Tirsdag 6. mai 2025 kl. 19.00 – 21.30 
Sted: Flateby menighetshus 
 
 
 
Saker til menighetens årsmøte: 
 

 Sak 1/25  Godkjenning av innkalling og dagsorden 
 Sak 2/25 Valg av møteleder 
 Sak 3/25 Oppnevning av to som skal underskrive protokollen 

 
Presentasjon av årsmelding, samt Enebakk menighetsråds arbeidsprogram og 
budsjett for 2025. 

 
 
Frist for å melde inn eventuelle saker er 30. april 2025 pr. epost til 
post.enebakk@kirken.no 
 
 
Med hilsen  
 
 
Henrik Amdal Fyhn /s/     Annine Gamlem 
Leder Enebakk menighetsråd                                                  Saksbehandler 
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Følgende endringer er gjort i årsmeldingen siden den ble lagt frem for menighetsrådet  
4. mars: 

 Statistikk for kirkelige handlinger, side 15. 
 Avsnitt om feiring av 750-års jubileet til Landsloven er lagt til på side 15. 
 Avsnitt om Kunstutstilling på Mari menighetssenter, side 21. 
 Årsmeldingen er oppdatert med bilder. 
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ENEBAKK SOKN – FORVALTNING OG ADMINISTRASJON 
 
Organisering 
Enebakk sokn er en ettsoknskommune og menighetsrådet har derfor også fellesrådsfunksjoner. 
Denne delen av årsberetningen sammenholdes med regnskapet.  
 
Virksomheten er underlagt dels trossamfunnsloven og kirkeordning for Den norske kirke, samt 
gravplassloven. 
 

Menighetsrådets sammensetning 
Henrik A. Fyhn (leder), Torunn E. R. Sætra (nestleder), Torill Breiteig, Tordis I. Nilsen, Else Karin 
Grøholt, Nina Ansethmoen, Dag Osvald Koppang, Thor-Rune B. Fiskum, Marit Solvang (1. vara) 
og sokneprest Jostein Tegnér. Kirkevergen er sekretær for dette ansvarsområdet.  
 
Arbeidsutvalg:  Henrik Fyhn, Torunn E. R. Sætra og Jostein Tegnér 
Administrasjonsutvalg:  
Fra arbeidsgiver: Henrik Fyhn og Torunn E. R. Sætra 
Fra ansatte:     Knut Harald Rydning (tillitsvalgt) 
Forhandlingsutvalg:    Henrik Fyhn og Nina Ansethmoen 
Verneombud:    John Aspdahl 

 
Økonomi/regnskap 
Langtidssykefravær er fortsatt høyt, i 2024 vesentlig blant gravplassansatte, og fraværet er 
delvis erstattet av vikar. Dette forklarer enkelte avvik på lønnsutgifter, samt den relativt store 
refusjonen fra NAV. Strømutgiftene har vist seg å variere mye fra år til år, og ekstratilskuddet 
som ble gitt fra 2023, er derfor ikke fullt ut benyttet. Det er ventet store svingninger også 
framover, slik at dette er en utgiftspost som det er relativt vanskelig å budsjettere. Iverksatte 
strømsparetiltak er videreført og ser også ut til å ha god effekt.  
 
Merkostnaden til KLP var betydelig i 2024, men én av fakturaene er redusert ved å trekke 
136 000 kr fra premiefond.  
 
Drift  
Regnskapet er avsluttet med et mindreforbruk på 568 777,25 kroner. Netto driftsresultat er på 
750 519,37.  
 
Poster i regnskapet som avviker fra budsjett, forklares som følger:  
 
Måtehold 
Alle ansatte har et bevisst forhold til måtehold i bruken av virksomhetens midler. Avsatte 
budsjettmidler disponeres kun etter behov. Kirkevergen har formidlet at midler som ikke 
disponeres, avsettes til disposisjonsfond under forutsetning av mindreforbruk totalt sett, og at 
dette medvirker til at det aldri blir gjort overilte innkjøp for å «sikre seg» pengene. 
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Vedtatte disposisjoner fra fond 2024 
 

Fond/EMR-sak Tiltak Beløp Status 
2569903 
Disp.fond 
05/24 

Tilstandsanalyse for fem bygg - to kirker, to 
kapeller og Mari menighetssenter. Tiltaket 
inkluderer registrering inn i en ny kirkelig 
database. 

250 000  Ikke disponert 
som følge av 

prosjektmidler 
tildelt N+S Follo 

2569903 
Disp.fond 
05/24 

Samarbeidstiltak kirke, kommune, 
Øyerenopplevelser AS: «Motkraft» som 
følge av opphør av tilskudd fra 
bispekontoret.  

100 000  Gjennomført 

2519902  
Mari 
menighetssenter 
05/24 

Nytt gulvbelegg i inngangsparti og kontor 
Nye stoler i salen 

200 000  
95 000  

Stoler innkjøpt. 
Gulvbelegg utsatt 
pga større behov 

vedr 
ventilasjonsanlegg 

2519906 
Kulturfond 5/24 

Solister og konserter 30 000 Delvis 
gjennomført 

2519903 
Flatebytunet 
27/24 

Flateby menighetshus oppgraderes med 
prioritering av universell utforming og nytt 
kjøkken 

1 023 587 Iverksatt fra 
desember 2024 

 
I tillegg kommer vedtak fra 2023 som bare delvis er gjennomført: 

Fond/EMR-sak Tiltak Beløp Status 
2569903  
Disp.fond 
03/23 

Videreføring av miljøtiltak fra fossilt 
drivstoff til batteridrevet utstyr på 
gravplassen  

100 000 Delvis 
gjennomført 

2569903  
Disp.fond 
03/23 

Lydisolering av prestekontor i Enebakk 
kapell og lyddemping i salen på Mari 
menighetssenter  

200 000 Delvis 
gjennomført 

2569903  
Disp.fond 
03/23 

Tiltak for å imøtekomme Follo brannvesens 
avviksmeldinger i begge kirker, inkl 
branntekniske tilstandsanalyser og 
utbedringer i etterkant av disse 

200 000 Delvis 
gjennomført 

2519929 
Trosopplæring 
03/23 

Utstyr, inventar, arrangementstilskudd til 
barne- og ungdomsarbeidet, 

100 000 Delvis 
gjennomført 

  
Budsjettjusteringer gjennom året:  

Konto fra Tekst Beløp Konto til  Tekst 
1770 300 043 Forsikr.oppgjør 49 100 1220 300 043 Senkeapparat 
1196 100 041 Lisens dataprogr 30 000 1200 100 041 Nye PC’er 
1251 200 042 Div materialer 40 000 1272 200 042 Lysarmatur led 

 
Menighetsrådet har ikke lånegjeld og likviditeten er god. Kommunalt tilskudd til fellesrådets 
virksomhet var på 7 098 000 kroner. Inkludert i denne summen var tilskuddet til Kirkens 
diakonale ressursgruppe på 100 000 kr, styrket med et ekstratilskudd på 50 000 kr. Borg 
bispedømmekontor/Den norske kirke overførte tilskudd til trosopplæring, diakoni samt 
tilleggsbevilgninger med til sammen 877 460,50 kroner. Disponeringen av disse midlene 
rapporteres til Borg bispedømmekontor. Sykelønnsrefusjon fra NAV var på 428 700 kroner.  
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Administrasjon/ansatte 
 
Endringer i stillinger 
John Aspdahl ble tilsatt i en fast 100 % stilling som gravplassarbeider/kirketjener fra 1. januar 
etter å ha hatt en midlertidig stilling i virksomheten fra 1. januar 2022. 
 
Vakante midler fra trosopplæringen er benyttet til å lønne ekstrahjelp for praktisk 
tilrettelegging av trosopplæringstiltak og frivillighetskoordinator. I tillegg leies det inn 
konsulenttjenester for gjennomføring av enkelte undervisningstimer for konfirmasjon. Dette ses 
i sammenheng med en felles satsning om temaet «Motkraft».   
 
HMS 
John Aspdahl ble valgt til verneombud i virksomheten og har i den forbindelse gjennomført et 40 
timers kurs. Til dette kurset ble det gått en vernerunde hvor også den andre arbeidsgiverens 
verneombud var til stede. Rapporten fra vernerunden følges opp med ulike forbedringstiltak. 
Det ble gjennomført en landsomfattende medarbeiderundersøkelse i regi av Rambøll som ga 
svært positive resultater for virksomheten. Begge rapportene er behandlet i 
Administrasjonsutvalget. 
 
Medarbeidersamtale med ansatte ble gjennomført i november/desember, mens én samtale ble 
utsatt til over nyttår.  
 
Forhandlingsutvalgets to medlemmer har gjennomført leder- og lønnssamtale med kirkevergen.  
 
Administrasjonsutvalget og menighetsrådet har vedtatt justerte reglementer for tilsetting, 
arbeid og permisjon. 
 
Beredskapsarbeid var temaet på en felles prostisamling i september.  
 
Etiske retningslinjer  
Etiske retningslinjer er regulert gjennom EMF-sak 25/19. Disse skal redusere faren for 
korrupsjon og økonomisk mislighold. Retningslinjene ble gjennomgått og undertegnet av alle 
medlemmene i menighetsrådet og ansatte.  
 
Likestilling og hindring av diskriminering 
Det er ansatt 4 kvinner og 5 menn (samt 2 menn lønnet av bispekontoret). De ansatte er lønnet 
etter kvalifikasjoner uavhengig av kjønn. Det iverksettes derfor ingen likestillingstiltak.  
 
I menighetsrådet er kjønnsbalansen 50/50. 
  
Hverken i medarbeidersamtalene eller i medarbeiderundersøkelsen vises tegn til at ansatte 
opplever diskriminering på arbeidsplassen. 
 
Tiltaksarbeidsplass 
Virksomheten er åpen for samarbeid med NAV og Kriminalomsorgen om å ha personer på tiltak. 
Det har vært to personer på tiltak i sommermånedene.   
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Sosiale samlinger 
Det ble arrangert lunsj for ansatte før sommeren og som juleavslutning på Mari 
menighetssenter. Den siste samlingen kombinert med avslutning for Jostein Tegnér som slutter 
fra nyttår etter 15 år som sokneprest i Enebakk.   
 
Deltakelse på kurs m.m.  
Leder, ordfører og kirkeverge deltok på biskopens nyttårssamling i januar.  
Menighetsrådet deltok på opplæring for fellesråd på Mastemyr i februar.  
 
Kirkevergen deltok på  

- Fagdag med tema arbeidsgiveransvar i Ski i mars 
- Borg arbeidsgiverforum i Rømskog i april 
- Landskonferanse for kirkeverger på Lillehammer i september 

 
To ansatte og én frivillig deltok på Trosopplæringskonferansen på Lillestrøm i oktober.  
Menighetsmusiker deltok på fagsamling for organister og kantorer i Tønsberg i oktober.  
 
Lokal stabsveiledning med ekstern veileder, Arne Eggen, er videreført som månedlige samlinger. 
Tiltaket virker styrkende for samarbeidet mellom de ansatte.  
 
På stabsmøtene hver onsdag samles nå alle ansatte, slik at det ikke lenger er egne møter for 
gravplassansatte på fredagene. 
 
Kirkevergen trakk seg fra vervet i Faglig råd for gravferd fra november, da hun fikk forespørsel 
om deltakelse i Fagutvalg for diakoni. Styremedlem i Borg kirkevergelag videreføres, det samme 
gjelder styremedlem i Bygdedagskomitéen.  
 
Kompetanseplaner 
Det er ikke utarbeidet kompetanseplaner for hver ansatt, men det vurderes deltakelse når 
aktuelle temaer og kurs dukker opp.  
 
Det ble avholdt førstehjelpskurs sammen med brannøvelse i regi av Røde Kors. Kurset ble 
avholdt i på menighetssenteret og i Mari kirke. Kurset var obligatorisk for ansatte og frivillige 
ble invitert med. I etterkant av kurset ble det kjøpt inn hjertestartere til kirkene.  
 
Frivillighetsfest 
De ansatte arrangerte fest for de frivillige på Mari menighetssenter i november. Her bidro Mezzo 
fra Ski med musikalske innslag.   

 
Samarbeid og kontakt 
Samarbeid og kontakt vektlegges høyt, enten det er samarbeid innad i bygda med kommunens 
ledelse samt ulike avdelinger og ansatte, med ulike lag og foreninger eller det er med prostiet og 
ansatte-kollegaer i andre menigheter.  
 
Kontaktmøte mellom kommune og kirke ble avholdt i mai. I henhold til avtale er også 
ressursgruppa representert der.  
 
Prosten hadde møte med prestene og kirkevergen i forbindelse med planlegging av utlysning av 
stilling, etter at Jostein Tegnér hadde varslet om overgang til AFP fra nyttår.  
 
Gjennom ressursgruppas virksomhet fikk også flere ansatte omvisning og ble kjent med 
Aktivitetshuset i november.   
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Vedlikehold og driftstiltak 
Enebakk kirke  
Reetablering av gangveier etter oppgraving for å reparere flomlyset, ble gjennomført i mai. 
Forsikringsselskapet dekket utgiften.  
 

 
 
 
Tårnfoten fikk frostsprengningsskader i 
kalken på grunn av store svingninger mellom 
sterk kulde den ene dagen og varmegrader 
og slagregn den neste. Skadene er rapportert 
til Riksantikvaren og KA, og i samråd med 
disse, utbedres skadene først når ny 
kalkblanding er funnet. Det blir gjort 
undersøkelser med Nøtterøy kirke, som fikk 
de samme skadene. Rapport avventes.  
 
 
 
 
 
 

Statsråd Kjersti Toppe besøkte kirken blant annet som en følge av presentasjon av 
Kirkebevaringsfondet. Statsråden viste stor interesse for kirken, og kirkevergen redegjorde for 
utfordringer med ansvaret for drift og vedlikehold, spesielt ble kalkmaleriene trukket fram.  Det 
ble søkt om midler til konservering av kalkmaleriene, men søknaden ble avslått. Det ble også 
sendt egen søknad til Riksantikvaren om tiltaket, men svar er ikke mottatt per årsskifte.  
 
To ansatte i Akershus fylkeskommune bruker Enebakk kirke som modell for utarbeidelse av en 
verdibergingsplan. Dette er et prosjekt med utvikling av verdibergingsplaner for museer, kirker 
og båter.   
 
Mari kirke 
To av veggene skulle ha blitt malt i løpet av sommeren, men det ble ikke funnet tid til dette.   
 
Flateby menighetshus 
Huset har vært i bruk til gudstjenester, søndagsskolegudstjenester, babysang, Gubbegruppe, 
møter og noe ekstern utleie. Etter avslag om etablering av «Flatebytunet» i kommunestyret i 
desember, vedtok menighetsrådet å disponere midler som er samlet inn til «Kirke på Flateby» til 
helt nødvendig oppgradering av menighetshuset. Etter avslaget om nybygg, vil dette huset bli 
kirkens lokaler på Flateby i tiår framover. Nytt kjøkken og universell utforming prioriteres av 
tiltak. Prosjektet ble startet opp rett før jul og det planlegges for at ulike aktiviteter kan 
gjennomføres parallelt med oppgraderingen, slik at huset ikke må stenges.  
 
Mari menighetssenter 
Det er stor aktivitet og mye utleie av huset. Årets oppgradering ble innkjøp av 50 nye stoler. 
Brannsyn i september avdekket behov for utskifting av varselskilt. Tiltaket er gjennomført med 
unntak av en stige som skal monteres utfor verandaen. Stigen og montering er bestilt.  
 

Fjerning av løs kalk etter frostskade på tårnfoten til Enebakk 
kirke. Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 
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Støy er et problem under enkelte arrangementer på huset. Ulike tiltak er vurdert, men det er 
vanskelig å finne løsninger som er gode og til en overkommelig pris. Som foreløpige tiltak er det 
tilført mere tekstiler i salen.  
 
Et nytt firma ble engasjert til årlig kontroll av ventilasjonsanlegget, og det ble avdekket behov 
for utskifting av aggregatet. Det må avsettes midler i neste års budsjett for å hindre driftsstans.  
 
I forkant av det årlige møtet med Mari naturbarnehage ble det oppdaget at leieinntektene i 2023 
ikke lenger dekker alle driftsutgifter pga høye strømregninger. Det ble avholdt flere møter med 
barnehagen og saken ble også behandlet to ganger i menighetsrådet, uten at det ble trukket noen 
konklusjoner. Husleiekontrakten fra 2020 gir store begrensninger til endringer for utleier.   
 
Gravplass på Flateby og Flatebytunet 
Kirkevergen fikk delta aktivt i prosjekteringen sammen med to saksbehandlere i kommunen. Det 
ble engasjert et arkitektfirma og et landskapsarkitektfirma. Det ble utarbeidet et flott 
skisseprosjekt som inkluderte behovene som kirken har til sine aktiviteter og som også ville ha 
blitt et brukervennlig livssynsåpent seremonirom. Uteanlegget dannet en grønn ramme rundt 
hele anlegget.  
 
Tiltaket ble vedtatt stilt i bero i kommunestyrets behandling i desember. For kirkens del 
vurderes dette til at prosjekt «Flatebytunet» er skrinlagt.  
 
Kirkekontoret/administrasjon 
Kommunen har varslet opphør av avtale med Øyeren IKT, og behov for ny fibernettleverandør 
fra 2. halvår 2025. Tilgangen til Visma, regnskapsprogrammet, kjøres nå over nettet. 
Konsulenttjenester leveres fra Cloud IT. Dette firmaet involveres ved innkjøp av nytt utstyr og 
bistand ved kontrakt med ny fiberleverandør. Teknisk løsning, lokalt skrivebord og mal for 
hjemmesider, kjøpes fra Kirkepartner. Det kjøpes også programvare fra Vitec Agrando.   
 
 
Klima og miljø 
Strømsparetiltakene er videreført. Det er stor bevissthet rundt matsvinn, og Mariklubben er 
bevisste på å bruke matrester i senere matserveringer. De lagde også flere matretter utfra 
grønnsaker som var dyrket i pallekarmer. Det er stor bevissthet rundt innkjøp, slik at det ikke 
handles mer enn det som strengt tatt er nødvendig. Lysarmaturer ble byttet til LED i Enebakk 
kapell. Håndsåpedispensere og tørkepapir er skiftet til mer miljøvennlige versjoner og det 
benyttes i svært liten grad såpeprodukter i renhold av kontoret.  
 
Virksomhetsplaner 
Følgende planer er vedtatt og følges for virksomhetens drift:  

- Økonomiplan (2013) 
- Arbeidsplan/strategiplan (2022) 
- Diakoniplan (2023) 
- Gudstjeneste- og musikkplan (under arbeid) 
- Trosopplæringsplan (2022) 
- Kommunikasjonsplan (2023) 
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Gravplassvirksomheten 
 

Denne delen av virksomheten styres av 
gravplassloven og dens forskrifter og er 
inndelt med et eget ansvarsområde i 
regnskapet.  
 
Det er et overordnet mål at all informasjon 
om gravplassvirksomheten skal være 
livssynsåpen. Av den grunn ble det 
utarbeidet en egen hjemmeside: 
Gravplass.no/Enebakk fra oktober. Tidligere 
var denne informasjonen bare å finne på 
kirkens hjemmeside. Kirkevergen utarbeidet 
en «Gravplassmelding» - et offentlig 
dokument hvor informasjon om 
gravplassforvaltningen i Enebakk er samlet. 
Det ble også utarbeidet et hefte «Praktiske 
forhold i forbindelse med dødsfall og 

gravferd». Heftet ble presentert av kirkevergen på et møte for ansatte på palliativ avdeling i 
kommunen og på «Verdensdagen for psykisk helse», hvor kirken hadde stand. 
 
Tone Kårvatn har vært vikar som gravplassarbeider som følge av langtidssykmeldinger.  
  

 
 
 
Sommerens utfordringer ble regn fra slutten 
av juni til langt utpå høsten. Mye fukt, 
sammen med ganske høye temperaturer, 
medførte en gressvokst som vi ikke har sett 
tidligere. Dette medførte så mye gressklipping 
at andre vedlikeholdstiltak måtte 
nedprioriteres.  
 
 
 

Frodig sommer ved Flateby menighetshus. Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 

Økonomi 
Opplysningsvesenets fond OVF opphørte og ble overtatt av Allstad. I den forbindelse ble de siste 
festekontraktene for eiendomsrett overført fra OVF til Enebakk sokn med god hjelp fra 
oppmålingsavdelingen i Enebakk kommune.  
 
Kontrakten om felles eie og sambruk av gravemaskinen ble varslet i opphør, og det må finnes 
nye løsninger fra 2025.  
 
Menighetsrådets innspill om å avvikle egenandel for kremasjon ble imøtekommet i 
kommunestyret i desember med virkning fra 1. januar 2025. Dette var viktig for å likestille 
urnebegravelse med kistebegravelse. Ordningen vil sannsynligvis også ha en virkning på at 
kremasjon ikke velges vekk av økonomiske årsaker. På sikt vil tiltaket kunne innebære at det 
ikke vil være behov for utvidelse av felt for kistegravlegging.  
 

Bilde fra Enebakk middelalderkirkegård. Foto: Dag Trygve 
Baraldsnæs-Henriksen. 
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Gravplasslovens § 23 
Et årlig møte i henhold til gpl § 23 for representanter for andre tros- og livssynssamfunn ble 
avholdt i november i Ski som et fellesmøte for Nordre og Søndre Follo prosti. Kun én 
representant fra andre trossamfunn møtte, og det vil bli sendt en henvendelse til 
Statsforvalteren i Vestfold og Telemark om en lovparagraf som viser seg for omfattende i 
praksis. Det er svært få klager og mange gode tilbakemeldinger på gravplassforvaltningen og det 
er en generell oppfatning at gravplasslovens § 1 imøtekommes, slik at gravleggingen skjer i 
respekt for avdødes religion og livssyn. 
 
Klima og miljø 
Batteridrevet utstyr til småredskap ser ut til å fungere godt, og har medvirket til en reduksjon i 
fossilt drivstoff. Fra fylkeskommune ble utlån av batteridrevne maskiner videreført og i en lang 
periode fikk vi testet ut en gravemaskin.   
 
Statistikk for gravlagte i Enebakk og Mari 
Antall gravferder gikk ned og kremasjonsandelen gikk også noe tilbake. Gamle gravfelt er 
gjennomgått og gjenbruk av graver har etter dette økt, noe som innebærer mindre press på de 
nye gravfeltene. Andelen som valgte askespredning økte betydelig til 7, dvs 11 %, mens det 
tidligere i snitt har vært 1 per år.   
 
 
 

Årstall 2015 2016 2017 2018 2019 2020  2021 2022 2023 2024 
Gravferder totalt 65 50 48 49 57 63 62 78 80 65 
           
Gravferder Enebakk 38 31 27 23 30 36 31 42 39 34 
Kistegrav 22 19 22 11 17 19 13 27 14 16 
- herav ny grav 7 7 8 3 6 10 5 10 8 6 
Urnegrav 16 12 5 12 13 17 18 15 25 18 
- herav minnelund 1 1 1  4 2 7 3 4 3 
- herav utensokns u/k 6 5 2 4 5 5 6 6 8 6 
Gravlagt utensokns 2 4 1 2 2 3 3 9 5 5 
Askespredning 1 0 0 0 0 0 0 2 1 1 
%-andel kremasjon 42 39 19 52 43 47 58 35 64 53 
           
           
Gravferder Mari 27 19 21 26 27 27 31 36 41 31 
Kistegrav 11 10 11 14 12 15 10 17 14 15 
- herav ny grav 6 4 3 8 2 5 6 2 5 2 
Urnegrav 16 9 10 12 15 12 21 19 27 16 
- herav minnelund 0 1 1 1 3 3 4 3 10 5 
- herav utensokns u/k 9 2 1 3 3 3 7 7 10 3 
Gravlagt utensokns 3 4 2  3 1 6 6 4 3 
Askespredning 1 0 0  2 0 1 1 2 6 
%-andel kremasjon 59 47 48 46  44 68 53 65 52 
           
Sum kistegraver 33 29 33 25 29 34 23 44 28 31 
%-andel kremasjon 51 43 45 49 55 46 63 44 65 52 
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ENEBAKK MENIGHETSRÅD  
 
Det ble avholdt 10 møter i 2024, hvorav ett var digitalt. Følgende saker ble behandlet i rådet: 
 
EMR-sak 01/24  Oppnevning til underutvalg og andre verv 
EMR-sak 02/24  Temadrøfting: Gudstjeneste 
EMR-sak 03/24  Regnskap 2023  
EMR-sak 04/24  Årsberetning 2023  
EMR-sak 05/24  Driftsbudsjett 2024 
EMR-sak 06/24  Temadrøfting: Musikk 
EMR-sak 07/24  Åpne møter i menigheten 
EMR-sak 08/24  Temadrøfting: Barn og unge 
EMR-sak 09/24  Temasamling Diakoni 
EMR-sak 10/24 Regnskapsrapport drift per 30.04.24 
EMR-sak 11/24 Drift og investeringer – innspill til kommunen 
EMR-sak 12/24 Temasamling Menighetsbladet  
EMR-sak 13/24 Temasamling Kommunikasjon 
EMR-sak 14/24 Prisliste avgifter 2025 
EMR-sak 15/24 Utleie – Saken ble trukket og overført til orienteringssak 
EMR-sak 16/24 Temasamling: Økonomi – takkoffer, givertjeneste, misjonsprosjekt  
EMR-sak 17/24 Kirkens diakonale ressursgruppe – saker til godkjenning 
EMR-sak 18/24 Gravplassmelding for Enebakk 
EMR-sak 19/24 Regnskapsrapport per 31.08.24 
EMR-sak 20/24 Oppdatering av ulike reglementer 
EMR-sak 21/24 Utlysning av soknepreststilling 
EMR-sak 22/24  Oppsummering av det første året i menighetsrådet. Vurdering av 

arbeidsmåter fremover. 
EMR-sak 23/24  Temasamling: Klima og miljø. 
EMR-sak 24/24  Tilsetting av ny sokneprest i Enebakk 
EMR-sak 25/24 Uttalelse til ansettelse av sokneprest i Enebakk 
EMR-sak 26/24  Innspill fra Mari naturbarnehage SA vedr husleiekontrakt 
EMR-sak 27/24 Konsekvenser av utsettelse av seremonibygget i Flatebytunet 
EMR-sak 28/24 Konsekvenser for kirketomta etter utsettelse Flatebytunet 
EMR-sak 29/24 Valg av leder og nestleder 
EMR-sak 30/24  Evaluering av kunstutstilling 
 

Årsmøte 
 
Menighetens årsmøte ble avholdt 5. mai kl. 12.00 på Mari menighetssenter. 
I tillegg til vanlige årsmøtesaker, ble det gitt orientering om følgende: 
 

 Presentasjon av årsrapport  
 Enebakk menighetsråds arbeidsprogram  
 Budsjett for 2024 
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KIRKELIGE AKTIVITETER  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Enebakk middelalderkirke med kapell og kirkekontor. Foto: Kirkekontoret. 

 

Gudstjenester og dåp  
I 2024 har vi videreført egne dåpsgudstjenester som en hovedregel. Men det er fortsatt mulighet 
for å gjennomføre dåp i ordinære høymesser og det har også blitt gjort ved noen anledninger.  
Når vi fortsetter denne praksisen er det fordi vi ser at det øker antall dåp og det øker antall 
deltakere ved dåpsgudstjenestene. Vi har vært oppe i 72 deltakere på en enkelt 
dåpsgudstjeneste. Vi mister jo det forhold at menigheten får ta imot og hilsen på dåpsbarna, men 
vi ser at vi får bedre kontakt med den enkelte dåpsfamilie og vi har egne dåpssamtaler med hver 
enkelt familie. Dåpsfamilien opplever seg prioritert og får en kirkelig handling som er tilpasset 
dem. Vi har noen eksempler på at vi kan tilpasse dåpshandlingen til den enkelte familie som ikke 
hadde vært mulig i en tradisjonell gudstjeneste. Mange sier også at det er en passe lang stund i 
kirken og de tar med flere gjester. Vi har ikke fått noen negative tilbakemeldinger fra 
dåpsfamiliene på denne ordningen.  
Samlet sett er likevel erfaringene at kontakten med dåpsfamiliene er bedre, de er mer fornøyde 
og vi snakker mye om fortsettelsen i kirken med babysang og ulike tiltak i trosopplæring. 
Vi legger vekt på kombinasjonen av tradisjonelle høymesser og nye utprøvinger av 
torsdagssamlinger i Mari og søndagsskolegudstjenester på Flateby. Nytt i år er at 
menighetsrådet har nedsatt en egen arbeidsgruppe for torsdagssamlingene. Denne gruppen 
jobber med program i samarbeid med prest og har også sørget for servering etter 
torsdagssamlingene. Disse har også i høst vært avhold på Mari menighetssenter – som gjør det 
mer fleksibelt med tanke på sosialt samvær etter selve samlingen. Innholdet har også vært greit 
å gjennomføre på menighetssenteret, men vi kan nok også tenke oss at noen typer samlinger er 
bedre egnet i kirken.  
Nytt i 2024 er også at det er etablert et gudstjenesteteam som har planlagt og gjennomført tre 
gudstjenester i løpet av året. Teamet legger opp innhold i henhold til gudstjenestens ordning og 
bidrar med gjennomføring. Vi hadde også i den forbindelse en gudstjeneste hvor en av teamet 
holdt preken. Jeg anser dette som en god ordning.  
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Vi er også svært takknemlige for gruppen av forsangere som har bidratt med tydelig sang fra 
galleriet. Takk til alle som bidrar her og som gjør salmer og liturgi lettere tilgjengelig for alle.  
Vi prester setter stor pris på de frivillige medarbeiderne som gjør tjeneste i gudstjenestene. Det 
er fint å stå i tjenesten sammen og jeg håper også at frivillige opplever stor grad av mening med 
å bidra.  
Når det ikke er dåp i hovedgudstjenesten så kan vi prester også jobbe «dypere» med prekenen 
og formidling. Vi har fått tilbakemelding på at noen har oppdaget dette  
Vi prester legger mye arbeid i gudstjenester og forkynnelse. Det er vår primæroppgave og jeg 
tenker nok at man kan få med seg mye god bibelforkynnelse og kunnskap om tro gjennom å 
delta regelmessig i gudstjenester. Like viktig er jo sakramentet og fellesskapet som utvikles.  
Kirkekaffen på kapellet/kontoret er en meget viktig arena for fellesskap og til å inkludere nye 
mennesker.  
 

Vielser 
Vi har god kontakt med brudeparene i forkant og legger til rette for fleksibel tilpasning innenfor 
gjeldende liturgi. Vi understreker at det er mange måter å gjennomføre vielser på – i all enkelhet 
og med full fest og med alle muligheter imellom. Vi er fleksible på å finne gode muligheter 
sammen med brudeparene. 
 

Gravferd 
Kirken står støtt i dette og vi bruker mye tid på å tilpasse gravferden og skape nærhet, god 
kontakt og omsorg med de pårørende. Dette er en helt unik mulighet som kirken har for omsorg 
og forkynnelse i en sårbar situasjon. Organistene er veldig fleksible og tilpasser musikk på en 
veldig god måte.  
 

Andakt sykehjem 
Hver onsdag er det andakt på stua på Ignagard sykehjem. Rundt 20 beboere deltar. Det er en 
sangstund med andakt på en snau time. Prestene er som regel med og organist Knut Harald 
Rydning leder sangen. Vi blir tatt godt imot på Ignagard og betjening legger godt til rette. Vi har 
god kontakt med sykehjemmene både via kommunalsjef og ledelse ved sykehjemmene.  
På Kopås er det nå fast andakt/sangstund en gang i måneden. Noen ganger også sammen med 
Helselaget. Julaften får også begge sykehjemmene en juleandakt.  
Mellom 4 og 6 frivillige «diakoner» er med på andaktene og gjør en flott tjeneste for beboerne.  
Kontakten med sykehjemmet fører også til at prestene blir etterspurt når noen beboere ønsker 
samtale – gjerne i forbindelse med livets siste dager.  
 

Kontaktforum 
Kontaktforum er en felles samtale mellom kirker og bedehus i Enebakk. Filadelfiakirken i Ytre, 
Misjonshuset Ytre, Emaus Kirkebygda og Enebakk sokn møtes to ganger i året for å informere 
hverandre om driften og for å planlegge felles arrangement. 
Pinsedag på Sand gård ble en vellykket felles feiring av pinsens under. Juletrefest på 
Misjonshuset i Ytre har kommet for å bli.  
Bønnegruppen som samles jevnlig i Enebakk kirke hver onsdag kl 1300 er også tverrkirkelig. 
Jeg opplever god dialog og fint samarbeid mellom kristne forsamlinger i Enebakk. Det setter jeg 
veldig stor pris på og jeg tror det er viktig for bygda.   
 

Samtaler/sjelesorg 
Vi prester får en del henvendelser om individuelle samtaler om tro og liv. Dette prioriterer vi 
høyt og setter av tid. Dette er i tillegg til de tradisjonelle samtalene rundt dåp, vigsel og gravferd. 
Etter å ha vært prester på samme sted en stund, blir vi kjent med folk og folk med oss. Det gjør 
det lettere å ta kontakt og det er folk velkomne til å gjøre.  
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Krise/beredskap 
Kirken i Enebakk har vært med i noen møter i beredskapsrådet. Vi blir regnet med som en del av 
kommunens beredskap når kriser oppstår og får bidra med vår kompetanse når det skjer ting 
som setter kommunens beredskap i sving. Jeg opplever at kirken i står støtt i lokalsamfunnet på 
mange vis.  
 
Jostein Tegnér 
 

Statistikk - kirkelige handlinger 
 

Samlet for 
begge sokn 

2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 

Dåp 80 74 60 57 50 60 41 41 51 51 37 58 

Konϐirmanter 86 97 78 77 86 80 74 78 79 64 88 72 

Vigsler 14 15 19 24 13 20 11 7 11 14 16 11 

Gravferder 47 52 53 51 47 52 51 58 61 74 66 55 

Gudstj. søn- og 
helligdager 

87 85 84 81 81 77 75 66 57 80 96 115 

Gjennomsnitts 
-deltakelse 

80 91 81 88 93 95 81 33 37 83 45 47 

 
 

 
Feiring av 750-års jubileet for Landsloven med middelaldermesse 
 

Det ble en helt spesiell gudstjeneste i Enebakk kirke, søndag 
27. oktober, hvor vi     markerte 750- årsjubileet for 
Landsloven. Kong Magnus Lagabøter fikk i året 1274 vedtatt 
en lov som skulle gjelde for hele Norge. Og det kom den til å 
gjøre i mer enn 400 år, helt til kongen i København erstattet 
den. Derfor har landsloven fra 1274 hatt stor betydning for 
det norske samfunnets utvikling. Kristenretten i landsloven 
viste vei og ble et kompass for tenkning, skikker og kultur i 
Norge. Da landsloven var ny, stod det allerede en stor bygning 
i Enebakk, nemlig Enebakk kirke. Derfor passet det å feire 
landsloven med en egen gudstjeneste nettopp der. For å sette 
middelalderen i høysetet, en tid som kanskje kan virke fjern 
og annerledes, satte Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen og 
prosten i Nordre Follo prosti, Espen Andreas Hasle, sammen 
en middelaldermesse, for å gi et inntrykk av hvordan en 
gudstjeneste kunne være for 750 år siden. Det ble gregoriansk 
sang og lesning på latin, selv om det også var vanlig at 
prekendelen var på folkespråket, altså norrønt. Det ble denne 
gangen en middelaldermesse på latin og norsk bokmål i 
skjønn forening. 
 
Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen 
 

Prost Espen Andreas Hasle og 
menighetspedagog og -musiker Dag 
Trygve Baraldsnæs-Henriksen. Foto: 
Kirkekontoret. 
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KIRKEMUSIKK 
 
I 2024 hadde vi følgende kirkemusikalske arrangementer: 
4 salmekvelder 
Oppstart med et nytt tiltak i samarbeid med kommunen: Allsang på Ignagard. Det ble bestemt 
fire arrangementer i halvåret, men bare to ble avholdt før resten måtte utsettes på grunn av 
oppussing av kantina. 
5 konserter med eksterne aktører og en konsert med egne aktører. 
I tillegg deltok Flateby barne- og ungdomskor på Lysmessen 1.søndag i advent og Trio vi tre var 
med på Bråtanstua, på Bygdetunet og på minnegudstjenestene allehelgensdag. 
Vi leide også inn solister på alle konfirmasjonsgudstjenestene og på julaften og første juledag. 
Vi har fått etablert en meget velfungerende forsangergruppe som har deltatt i de aller fleste 
gudstjenestene i 2024. Det er en gruppe på 15 personer som er utrolig dyktige og 
pliktoppfyllende, og det har løftet salmesangen i kirkene våre betraktelig. 
I tillegg kommer selvfølgelig alle gudstjenester og kirkelige handlinger. 
 
Knut Harald Rydning 
 

 
KONFIRMANTARBEIDET 
 
Året 2023/2024 var det 72 konfirmanter i Enebakk sokn, det vil si 84,7 % av medlemmene. Det 
fordelte seg med 40 konfirmanter i Enebakk kirke, og 32 konfirmanter i Mari kirke. Dette var en 
økning i forhold til året før, og for året 2024/2025 ser vi igjen en økning med en andel 
konfirmanter på 89,7 % av medlemmene. 
Konfirmantene var delt opp i fire grupper som hadde jevnlig undervisning ledet av kapellan Bent 
Erik Arnesen (ansvarlig) og menighetspedagog/menighetsmusiker Dag Trygve Baraldsnæs-
Henriksen. Undervisningen forgikk fra september 2023 til mai 2024 på Mari menighetssenter og 
Emaus i Kirkebygda. Det samme undervisningsopplegget ble videreført for kullet 2024/2025. 
For 2024-konfirmantene var det ikke konfirmantleir utfra en helhetlig HMS vurdering. Leir har 
heller ikke vært etterlyst, bortsett fra noen få forespørsler.  
 

Vi gjennomførte en konfirmantlørdag med aktiviteter på Sand gård lørdag 2. mars, med 
påfølgende gudstjeneste med konfirmantene i Enebakk kultursal søndag 3. mars.  
 
 

Iskjøring på Sand gård. Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-
Henriksen. 

Godt og varmt i lavvoen på Sand gård. Foto: Dag Trygve 
Baraldsnæs-Henriksen. 
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Som del av fasteaksjonen hadde vi «Musikk i 
faste» som veldedighetskonsert i Enebakk 
kirke, der Gabriel og Geirmund Simonsen var 
gjestemusikere.  
 
 
 
 
 
 
Det har videre blitt lagt vekt på sang og 

salmer gjennom undervisningen, og vårt konfirmantopplegg fikk ros ved kirkerådslederens tale 
ved åpningen av Kirkemøtet 2024 som eksempel på hvordan forvaltning av de lange 
tradisjonene kirken står for, med bruk av gregoriansk sang, salmer og musikk, kan 
levendegjøres. 
Konfirmasjonsgudstjenestene ble holdt i Enebakk og Mari kirker torsdag 9. mai (Kristi 
himmelfartsdag, lørdag 11. mai og søndag 12. mai.  

 
 

ARBEID FOR BARN OG UNGE 
  
2024 har vært et godt år fylt med aktivitetstilbud for barn i menigheten. Deltagelsen på våre 
arrangementer har jevnt over vært god og vi ser en stigende tendens. Vi har gjennom året 
rekruttert flere nye frivillige medarbeidere, og har en god og stabil gruppe som bidrar. Ansatte 
som jobber med trosopplæring består for tiden av 130% stilling, og samarbeidet er godt mellom 
de andre faggruppene i staben på kirkekontoret.  
Det nye menighetsrådet som tiltrådte høsten 2022 bestemte seg for en forsøksordning der 
utvalgene ble lagt ned og all oppfølging lagt til menighetsrådet selv. Barne- og ungdomsutvalget 
fortsatte likevel som en arbeidsgruppe som har holdt i planlegging av aktiviteter gjennom året, 
særlig i forhold til det kontinuerlige arbeidet med Mariklubben. Vi tilbyr et variert tilbud til barn 
som resultat av godt samarbeid mellom frivillige og ansatte. Arbeidsgruppen for barn og 
ungdom har bestått av Henrik Fyhn, Stine Appelqvist Bakken, Torunn Sætra og Hanne Weider. 
Andre frivillige har vært trukket inn i forhold til ulike arrangementer.   
 

 
 
Det har vært 53 barn registrert på babysang 
gjennom året. Vi har hatt 30 åpne samlinger 
og servert lunsj hver gang. Frivillige 
medarbeidere har bidratt med lunsj og 
ansatt menighetspedagog Hanne Weider har 
drevet arbeidet. Babysang veksler 
annenhver uke mellom Ytre Enebakk og 
Flateby, med det er omtrent like mange med 
begge steder. Dette har vist seg vellykket, og 
flere barn har vært med begge steder. 
 
 
 
 
 

Foto: Tormod Berger. 

Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 
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Mariklubben i Ytre Enebakk har hatt 25 klubbkvelder med middag, hobby og brettspill.  
 

 
 
 
 
 
Karnevalet på Mariklubben i februar ble en 
stor suksess med 77 deltakende barn, samt 
mange voksne som fulgte.  
 
 
 
 
 
 
 
 

Koret medvirket ved juletrefesten 7. januar på Misjonshuset. På grunn av lite rekruttering ble 
det imidlertid bestemt å legge ned koret fra sommeren. Speiderarbeidet på Mariklubben har 
også fortsatt pause på grunn av få barn. Det har vært undersøkt muligheter for familiespeiding 
og bruk av speiderhytten på Rausjø som fortsatt leies av Oslo kommune.  33 barn er registrert i 
klubben. Klubben er medlem i barne- og ungdomsorganisasjonen Acta og får fra i år 
frifondstøtte for betalende medlemmer. 
Kirken ønsker å få til mer aktivitet på Flateby, og det har vært gjort forsøk med et 
aktivitetstilbud for barn og foreldre utenom gudstjenestene. Juleverkstedet i desember var et 
vellykket arrangement med god oppslutning. 
Det ble holdt Krøllegudstjeneste med bokutdeling til 2-åringer på Flateby menighetshus i 
oktober.  
 
 
 
4-årsboken ble delt ut ved 
høsttakkefestgudstjenesten i Enebakk kirke i 
september. Etter gudstjenesten var det et 
vellykket arrangement med å ta opp poteter og 
gulrøtter fra pallekarmene i grønnsakshage før 
det var kirkekaffe på Emaus.  
 
 

 
 
 
 
«Helt førsteklasses» for 6-åringer ble i år 
holdt på ettermiddagstid, både i Mari kirke 
og på Flateby menighetshus. Det bidro til 
større oppslutning blant 6-åringene at dette 
arrangementet ble avholdt begge steder.  

Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 

Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 

Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 
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Familiens påskedag – aktiviteter etter 
gudstjenesten. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Videre har 3. og 4. klassinger deltatt på 

Tårnagentdag i Enebakk kirke. Lys våken for 5.-6. klasse i Mari kirke ble utsatt til våren 2025 på 
grunn av sykdom. Barn i 4.-7.klasse fikk tilbud om deltakelse på MER-festival i Lillestrøm kirke (i 
januar) og Langhus kirke (i april), og det 
deltok barn fra Enebakk begge steder.  
 
 
Vi gjennomførte SubUrban dansedager i 
Kultursalen i Kirkebygda i oktober for den 
samme aldersgruppen (samt noen fra 8. 
klasse), med støtte fra Sparebankstiftelsen 
og Enebakk kommune. Dansedagene ble 
avsluttet med en dansepreget gudstjeneste i 
Kultursalen søndag kveld.  
 
 
 
 
Vi har jobbet jevnt med synlighet i nærmiljøet og markedsføring, men ser at det er mye som kan 
bli bedre. Kirken har hatt egen stand og markedsført aktiviteter for barn og unge på Bygdedagen 
og på elvevandringen. Arbeidet med felles brosjyre for hvert halvår, og flyers om enkelttilbud er 
videreført. Vi har fortsatt arbeidet med å prøve ut forskjellig markedsføring på sosiale medier, 
og ser gode resultater av dette.  
 
Hanne Weider og Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen 

 
ENEBAKK KFUK-KFUM SPEIDEREN    

 
Enebakk KFUK-KFUM speideren driver speiderarbeid for jenter og 
gutter fra 7 år og oppover 
på Flateby. Vi har møtene våre ute og i SFO lokalene på Hauglia 
skole. 
 
I vår semesteret hadde vi 11 speidere fordelt på oppdager, stifinnere 
og vandrere. Vi hadde 13 møter og 1 tur i nærområdet og en tur til Barnas Villmarks camp på 
Lillestrøm, speiderkretsen var med arranger sammen med NSF speiderne.  
Vi avsluttet speidersemesteret med en overnattingstur til speiderkretsens hytte Kløverrabben. 
 

Foto: Kirkekontoret. 

Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 
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Speiderne fortsatte tradisjonen med flaggheis på Hauglia skole 17. mai, og deltagelse i 
flaggborgen i toget ned til Stranden skole.  
 
Fra 3. august til 10. august deltok 3 speider på Regional leir på Nordtangen, Gran på Hadeland.  
Da Ragnhild var HMS ansvarlig på leieren var det to mødre som delte på ansvaret i gruppa.  
De samarbeidet med speider gruppa fra Grefsen. 
 
Høst semestret startet med at vi deltok på Bygdedagen i Kirkebygda. 
Speiderne hadde 2 utlodninger 1 i april og 1 i desember. 
De yngste speiderne deltok på kretsens årlige adventarrangement som i år var på Høybråten. 
 
Vi avsluttet høstsemestret med 7 oppdagere, 3 stifinner og 4 vandrere. 
De fleste møtene er vi ute på. 
Det ble 9 møter og 1 tur, hadde også stan på Elvelangs. De eldste speiderne deltok på 
Bymanøveren, hvor dem vant konkurransen. 
Gruppa har i løpet av høsten fått med noen mødre som ledere, så nå er vi fem ledere. 
 
Ragnhild Johansen 
Gruppeleder 
 
 

SAMARBEIDET BARNEHAGE-KIRKE 
 
Kirken samarbeider med barnehagene i Enebakk om enkelte pedagogiske opplegg som er 
forankret i Rammeplan for barnehager. Også dette året ble det i ukene før 17. mai plantet og 
sådd i barnas blomsterhage ved Flateby menighetshus, Enebakk kirke og Mari kirke. Noen av 
barna hadde vært med i fjor, andre var nye. Totalt 172 barn fra alle barnehagene i Enebakk 
deltok.  

 
Barna møtte menighetspedagog Dag Trygve 
som fortalte om blomstenes betydning for 
insektlivet. Så var det planting av 
stemorsblomster, ringblomstfrø ble sådd, og 
barna lærte Barnas blomsterplantesang. Vi 
får tilbakemeldinger fra barnehagene på at 
dette er noe barna setter pris på, og det er 
blitt en fin tradisjon på vårparten.  
 
 
 
 
 
 
I år var barnas blomsterhage ved Enebakk 

kirke utvidet med både med store solsikker og andre blomster, samt en grønnsakshage med 
gulrøtter, poteter, tomater, squash og gresskar. En av de uteansatte, Tone Kårvatn anla hagen, og 
brukte også ringblomstfrø som var samlet inn fra fjorårets blomsterhage. Gjennom sommeren 
dannet blomsterhagen ved Enebakk kirke en fin ramme for både utendørs kirkekaffe og 
tilfeldige sosiale møter. 
 
 
 
 

Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 
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I desember var nærmere 250 barn fra 
barnehagene i Enebakk på førjulssamling i 
Enebakk eller Mari kirke. Bent Erik-Arnesen, 
Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen og Hanne 
Tegnér stod for samlingene i kirken. To 
barnehager fikk individuelle besøk. I ukene 
før kirkesamlingene hadde barna fargelagt 
engler som Dag Trygve hentet og fikk hengt 
opp i kirkene før barna kom. Englene ble 
hengende i kirkene til julen var slutt, og først 
tatt ned etter 13. dag jul. Barna syns som 
alltid at det var fint å se «sin» engel henge i 
kirken. 
 
Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen 
 
 

SAMARBEID SKOLE-KIRKE 
 
Samarbeidet mellom skolen og kirken er en del av undervisningen ved skolene, og er forankret i 
læreplanverket for skolen. Kirken er en viktig ressurs og aktør i lokalsamfunnet, og det er derfor 
viktig at elevene er kjent med kirken i sin kommune. I Enebakk har kirken en lang historie fra 
middelalderen og fremover, og bidrar gjennom det til identitetsdanningen i lokalsamfunnet. 
Alle andreklassinger fra skolene i Ytre Enebakk, Kirkebygden og fra Flateby deltok i 
arrangementet «Historiefortelling i Kirkebygda» gjennom Den kulturelle skolesekken. 
Arrangementet var tredelt, der en gruppe fikk en historisk omvisning i Enebakk kirke ved Dag 
Trygve Baraldsnæs-Henriksen, den andre gruppen fikk høre påskefortellingen illustrert med 
påskeduken i Kultursalen ved Bent Erik Arnesen, og den tredje gruppen besøkte biblioteket der 
biblioteksjef Emily Grothen var vertskap.  
Den siste fredagen før påske ble det som tidligere år holdt påskesamling ved Hauglia skole, og 
før jul var det stor deltakelse ved de tradisjonelle julegudstjenestene i Enebakk og Mari kirker. 
Sokneprest Jostein Tegnér besøkte i løpet av året Mjær ungdomsskole og møtte elever til 
spørsmål og samtale. 
 
Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen 

 
SAMARBEID KULTURETAT-KIRKE 
 
Kunstutstilling på Mari menighetssenter 
Det ble en fin salgsutstilling på Mari menighetssenter 2. – 3. november 2024 i samarbeid med 
kulturetaten. Årets tema var «Allehelgen». Deltagende var 11 etablerte kunstnere og 8 elever 
fra kulturskole, samt barna på Mariklubben med sine tegninger.  
Nytt av året var reduksjon i åpningstid, da det tidligere år har vært lagt til Torsdagssamling 
med påfølgende åpen utstilling lørdag og søndag. I år var utstillingen kun åpen lørdag og 
søndag med kaffe og vaffelservering i hele åpningstiden.  
Veldig positivt med kunstnere til stede på vaktene og at det denne gangen passet slik at prest 
var til stede i deler av åpningstiden. Kulturskoleelevene solgte ut alle sine bilder og 
kunstnerne solgte 5 bilder. 
  

Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 
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KIRKENS DIAKONALE RESSURSGRUPPE 
 
Året ble preget av for stor aktivitet, noe som medførte inntaksstopp i sommermånedene. Leder 
har også valgt å delegere flere oppgaver og Per Arne Johansen er oppnevnt som sekretær. Knut 
Grøholt er nytt medlem og Bent Erik Arnesen har overtatt som prest inn i gruppa.  
Frivillighetsprisens bevilgede beløp ble brukt til et personlig og tankevekkende foredrag av 
Anita Skorgan i Askim, med en forutgående middag for gruppas medlemmer og ektefeller.  
Leder og kirkevergen var invitert til kirkerådets leder Kristin Gunleiksrud Raaum i februar. 

Senere i måneden var det statsråd Kjersti 
Toppe som på et besøk i Enebakk fikk høre 
om ressursgruppas virksomhet.  
Etter invitasjon fra ordfører, ble 
kommunestyret orientert om 
ressursgruppas arbeid i februar.  
Sammen med ordfører tok vi imot 
Kirkerådets leder og diakonirådgiver, samt 
viseadministrerende direktør i KA. Tema var 
ressursgruppa og samskaping med 
kommunen, også kalt Enebakkmodellen.  
Seminaret på Sørmarka ble en stor oppgave 
og en stor opptur. Kommunens ledelse var 
aktive deltakere sammen med andre 
eksterne gjester i tillegg til ressursgruppas 
egne medlemmer. Et viktig bidrag fikk vi fra 
Marit Skjøtskift i kommunen som ledet oss 
gjennom brukerperspektivet ved hjelp av 

tjenestedesign. Det ble utarbeidet et referat som ble formidler til deltakerne, med et håp og et 
ønske om videreutvikling av de enkelte funn.  
Vi har hatt et utvidet samarbeid med kommunen på flere områder;  

 Vi deltar på årlig møte mellom soknet og kommunen.  
 Vi har jevnlige møter med psykisk helsetjeneste og rus, hvor fastlege som er konsulent 

for gruppa, Nav og forvaltningstjenesten inviteres.  
 Videre har vi månedlige møter med fagleder Nav sosial.  
 Og vi har vært på Aktivitetshuset og fått informasjon om deres tilbud.  

Personvernombudet i Kirkerådet har gitt innspill til mulige løsninger for internkommunikasjon 
og arkivering som er i tråd med GDPR-forskriftene.  
Foredraget med advokat Geir Lippestad på Verdensdagen for psykisk helse trakk fullt hus i 
Kultursalen. Hans erfaringer var gjenkjennelige for ressursgruppas medlemmer og til 
inspirasjon for alle tilhørerne. Det er mye som kan gjøres med integrering i praksis.  
Advokat, eiendomsmegler og representant fra finansmarkedet orienterte gruppa og inviterte fra 
NAV om praksis rundt tvangssalg av eiendom, og hvordan det arbeides for å hindre dette.  
Gruppa har hatt månedlige samlinger, hvor desembermøtet var julelunsj med inviterte gjester. 
Det er i alt 82 personer som har mottatt hjelp av ressursgruppa.  
Ressursgruppa har i noen år vært i en "grunderperiode".  Vi ser nå behov for at noen kikker på 
oss utenfra. Vi har fått kontakt med to forskere fra Menighetsfakultet som har erfaring, og har 
forsket på, samarbeid mellom frivilligheten og det offentlige. Videre har vi sett at vi trenger å 
klargjøre rollene våre inn mot det offentlige hjelpeapparatet. Første samling var i desember, og 
vil bli fulgt opp med ny samling i februar 2025. Temaer er: "Hvilke prinsipper og verdier ligger i 
det dere gjør" samt "Selvivaretagelse innad i gruppen". 
 
 
 

Besøk av statsråd Kjersti Toppe. Her med representanter fra 
Enebakk kommune, kirken og kirkens diakonale 
ressursgruppe. Foto: Dag Trygve Baraldsnæs-Henriksen. 
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GUBBEGRUPPA 
 
I 2019 blei Gubbegruppa starta som et 
månedlig trefftilbud for menn i Enebakk 
menighet. Det er først og fremst seniorer som 
møter opp på disse treffa, men Gubbegruppa 
er åpen for alle aldersgrupper – for den som 
synes det er greit å kalle seg «gubbe» et par 
timer i måneden. 
 
Vanlig trefftidspunkt er den tredje tirsdagen i 
måneden k.11.00-13.00, med mulighet for å 
avvike fra tidspunktet når det er nødvendig. I juli og august har ikke Gubbegruppa treff. Basen 
for Gubbegruppa er Flateby menighetshus, men vi gjennomfører treff også andre steder. Da 
besøker vi steder vi gjerne vil lære mer om, enten det er en utstilling, et bygg eller liknende.  
På hvert treff har vi ei enkel servering og et ord for dagen/en refleksjon.  
Gubbegruppa har ei ledergruppe som planlegger og gjennomfører hvert treff. I 2024 besto 
denne ledergruppa av Olav Strøm, Tormod Berger og Thor-Rune Bjørnsti Fiskum. Are Seierstad 
er også en del av ledergruppa, men har permisjon fra dette vervet i 2024. 
 
Antall oppmøtte på hvert treff har ligget på jamnt 20 personer i løpet av året. I mai var vi 14 
«gubber» på treffet, ellers har vi vært minst 20 på hvert treff, flest i januar med 24 oppmøtte. 
 
Temaer på treff i 2024 var: 
Januar: Tema ved Per Arne Johansen, «Kirkens diakonale ressursgruppe». 
Februar: Tema ved Johan Ellingsen, «Plankeveien – en glemt kulturhistorie i Enebakk». 
Mars: Tema ved Arne Østerby, «Enkle historier fra Ekebergdalen». 
April: Besøk av Ola Hansen fra menighetskontoret. «Hva gjør en kirketjener?»  
Mai: I mai besøkte vi Kjell Matheussen på Solheim gård i Kirkebygda. Han ga oss sin historie om 
«Mitt liv som dokketeaterspiller», og utdrag av sine forestillinger. Ei flott forestilling som gjorde 
inntrykk! 
Juni: I juni besøkte vi Ekeberg gård. Gubbegruppa fikk en svært god og interessant omvisning på 
gården av Nils Klaveness. Tusen takk for at vi kunne komme på besøk til gården! 
September: Vi besøkte Enebakk kirke der vi fikk en god omvisning ved Kjell Matheussen.  
Oktober: Tema ved Tor Breen, «Norges vel og Hellerud gård – før og nå».  
November: Tema ved Erik Skipperud Johansen, «Ugelstad-kulene, en norsk oppfinnelse».  
Desember: Gubbegruppa fikk besøk av Kjersti Marken, tidligere ansatt i Enebakk menighet, nå 
sokneprest i Trøgstad/Båstad. Hun hadde temaet «Over og ut» der hun fortalte fra sine 
livshistorier. 
Økonomisk forsøker Gubbegruppa å være sjølfinansierende, og vi klarer å gå i balanse. Vi har 
ikke medlemsavgift eller fast betaling på treffa, men den enkelte møtedeltakeren kan legge igjen 
eller vippse noen kroner, om en ønsker. Dette er frivillig. Regnskapet viser et overskudd på oml. 
kr. 5200,- ved utgangen av 2024 (kontantkasse og innskudd på menighetens konto).  
 
Thor-Rune Bj. Fiskum 
 
 
 
 
 
 
 

Bilde: Ukjent forfatter er lisensiert under CC BY-NC, 
Creative commons. 
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BIBELGRUPPA 
 
Bibelgruppa i Enebakk menighet består (gjennom 2024) av 8 medlemmer. Vi har vært færre, og 
vi er i ferd med å bli flere. 
Når gruppa blir større enn et slikt forum bør bli, har vi en plan for å håndtere det ved å dele oss 
opp og bli flere slike fellesskap. 
Gruppa har møter ca. en gang i måneden. Vi gjennomgår kommende søndagens bibeltekst og ber 
sammen. Etterpå spiser vi kveldsmat. 
Bibelgruppa er et godt sted å være for oss som er med der, men er samtidig et åpent fellesskap 
som også ønsker andre velkommen inn. 
Leder i gruppa er for øyeblikket Elin Fiskum, tlf. 9161 8586. Den som ønsker å være med, kan ta 
kontakt med henne. 
 
Elin H. Fiskum  
 

 
ENEBAKK FRIVILLIGHETSSENTRAL  
 
Enebakk frivillighetssentral startet sin 
virksomhet i 2004. I utgangspunktet ble 
frivillighetssentralene etablert som rene hjelpesentraler med hensikt å formidle hjelp til 
enkeltpersoner og grupper med behov som ikke ble dekket av offentlige organer. Ganske snart 
ble imidlertid virksomheten utvidet til å omfatte sosiale fellesskap og trivsel for flest mulig.  
Det er et klart mål at frivilligsentralene også skal gi de frivillige et godt fellesskap, og dette er ett 
av de gode prinsipper som landets 546 frivilligsentraler drives etter. De andre prinsippene sier 
at hver sentral styrer seg selv og bestemmer selv hva den skal prioritere, dessuten ledes hver 
sentral av en offentlig ansatt person med oppgave å administrere og tilrettelegge, informere og 
motivere de frivillige. I prinsippet er alle aktiviteter basert på at det melder seg frivillige til 
oppgavene. Dermed er det vanskelig å legge en årsplan, veien blir til mens man går.  
Vi har erfart hos oss hvordan mange ulike tilbud om fellesskap og aktiviteter engasjerer mange 
som får et mer innholdsrikt liv. Samtidig har vi fortsatt en aktiv hjelpetjeneste for 
enkeltpersoners behov.  
Mye av virksomheten er knyttet til ulike kafétilbud i alle delene av bygda vår; søndagskafé, 
språkkafé, hobbykafé, kafé med bingo, eller uten noe program. Vi var også aktivt med på 
elvevandringen, har matutkjøring for kommunen, bokring og trim. Vi har årsfest, 17 mai-fest og 
stor julelunsj, felles deltakelse på show i Oslo eller Lillestrøm, og våre lokaler brukes til fester og 
sammenkomster for private og diverse lag og foreninger. Høsten 2023 startet vi med Lune 
aftener en gang i måneden, og fortsatte med det i 2024. Hvert år har vi en utenlandstur og minst 
én dagstur innenlands. Dette årets utenlandstur gikk til Sopot, en gammel ferieby på Polens kyst 
mot Østersjøen.   
Frivillighetssentralen har i mange år hatt ansvaret for Natteravnene, men dette ble avsluttet i 
2024. Det betyr at antall frivillige er redusert i forhold til forrige år, og er nå på ca 100. 
Budsjettet er på ca 1 million kroner. Staten og kommunen dekker drøyt 800 000 gjennom 
ordinære bevilgninger, resten av inntektene kommer fra momskompensasjon, grasrotsandelen, 
kafésalg og gaver.  
Frivillighetssentralen samarbeider med mange frivillige organisasjoner foruten Enebakk 
kommune, NAV, Kriminalomsorgen, Enebakk ungdomsskole m fl, og har elever og innvandrere 
på opplæring og språktrening. Vi er medlem av hovedorganisasjonen Norges frivilligsentraler. 
Lotte Sandvik er daglig leder, ansatt på heltid.  
 
Tormod Berger  
Styreleder, menighetens representant 
 


